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Yasser Elshayeb is Associate Professor at the Faculty of 
Engineering – Cairo University, and the National Coordinator of 
the EU ERASMUS+ Programme for Egypt. 
Since 2006, Dr. Elshayeb was highly involved in the setting up of 
the Euro Mediterranean policies and dialogues on Higher 
Education, Research, Innovation and Culture, as a focal point of 
many Euro Mediterranean programs in Egypt and has also 
presided many senior official meetings within the Euro 
Mediterranean space.  
Dr. Yasser is a graduate of Cairo University in 1990 with a degree 
in Engineering, and had a PhD from "Nancy School of Mines" in 
France on the Contribution of Fuzzy Logic to Geotechnical Risk 
Assessment of some Ancient Tombs at the Valley of the Kings in 
Egypt. 
Dr. Elshayeb have always been active in the field of Cultural 
Heritage Documentation, Management and Conservation, Risk 
Assessment, and Project Management through the participation 
and management of several international projects in those fields 
(the last in this series is the #ScanPyramids project). Since his 
early years, Dr. Elshayeb has developed a passion for various 
fields of Science and Knowledge Dissemination. 
 

       ياسر الشايب \الدكتور
 

، والمنسق جامعة القاهرة –أستاذ مساعد بكلية الهندسة الشايب هو  ياسر \دكتور
 .+Erasmus) برنامج الاتحاد الأوروبي للتعليم العالي )ل الوطني

السياسات والحوارات ارساء شارك د. ياسر بشكل كبير في  2006منذ عام 
العالي والبحث العلمي والابتكار كنقطة اتصال  الأورومتوسطية الخاصة بالتعليم

في مصر، كما ترأس العديد من الاجتماعات  ةمتوسطيالأوروللعديد من البرامج 
 من الاتحاد الأوروبي. المسئولينوالمفاوضات مع كبار 

منسق برنامج الاتحاد الأوروبي للتعليم  منصبياسر الشايب  /دكتورشغل ي
نقطة الاتصال المصرية لبرامج البحوث وكان أيضا  +Erasmus) العالي )

، كما شارك في العديد من مشاريع 2012حتى  2007في الفترة من الأوروبية 
اطق لمن الأولويات إعدادات على ركزت التي   FP7برنامج الإطاري السابع 

 وأفريقيا.  والخليجحوض البحر الابيض المتوسط 
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وحصل علي  1990سنة سة بجامعة القاهرة كلية الهندمن ياسر  \تخرج الدكتور
استعمالات الذكاء الاصطناعي  فيالدكتوراه من جامعة نانسي للتعدين بفرنسا 

في وادي  تحليل وإدارة المخاطر الطبيعية والصناعية لبعض المقابر القديمةل
والحفاظ علي  بالآثارياسر باهتمامه الخاص  \دكتورالملوك في مصر. يتميز 

وذلك من خلال العديد من المشروعات الدولية  وإدارتهفي وتوثيقه التراث الثقا
قد و #.ScanPyramidsوآخرها مشروع استكشاف الاهرامات المصريه 

 المعرفة.نشر بالعلوم و اشغوف طويلةمنذ سنوات كان، 
 

 

 

  

  

  

  

 

 


